
 

Svar interpellation:  

“HVB-hem som drivs av kriminella” 
 
Jörgen Ring (SD) har i en interpellation ställt följande fråga till mig, här följer mitt svar: 

 

Vad gör Linköpings kommun för att inte kriminella ska vara verksamma i de HVB-

hem där vi upphandlar platser? 

Det ska givetvis aldrig få förekomma någon som helst kriminell koppling till vare sig HVB-

hem eller någon annan verksamhet som upphandlas av det offentliga. Från kommunens sida 

använder vi alla kontrollverktyg som vi har att tillgå för att förhindra att så sker men när det 

kommer till HVB-hem så är det staten och Inspektionen för vård och omsorg (IVO) som kan 

göra den största skillnaden. Det är nämligen IVO som godkänner varje HVB-hem och endast 

IVO som har befogenhet att stänga ett hem när det framkommer uppgifter som tyder på 

kopplingar till kriminella. Det enda vi från kommunens sida kan göra, om vi skulle upptäcka 

någon form av kriminell koppling, är att antingen flytta på den placerade ungdomen 

alternativt aldrig använda det aktuella hemmet igen men den största skillnaden uppnås endast 

genom att ett sådant hem inte tillåts fortsätta, det ska omedelbart stängas.  

 

Det är tydligt att den organiserade brottsligheten försöker ta sig in på välfärdens marknad och 

det måste vi varje dag aktivt arbeta för att stoppa. Därför ser jag positivt på regeringens 

satsning på IVO med särskilt fokus på att skärpa tillsynen av HVB-hem samt att regeringen 

vill riva sekretessen mellan myndigheter för att stoppa den organiserade brottsligheten.  
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